
 
 
 
 
 
 
SESIÓ� ORDI�ARIA  DO CO�CELLO PLE�O CELEBRADA O DÍA  

VI�TE E DOUS DE FEBREIRO DE DOUS MIL O�CE. 
 
 No Concello de Láncara, sendo as  dezanove horas trinta minutos do día vinte  e 

dous de febreiro de dous mil once , reúnense no Salón de Sesións o Concello Pleno, 
para tratar os asuntos contidos na Orde do Día, coa asistencia dos Sres. Concelleiros: D. 
José Manuel Neira Castro, D. José Manuel Álvarez Rodríguez, D. Andrés Manuel 
Caballero López , D. Ricardo Núñez Valcárcel, D. Carlos Fernández Díaz, , D. José 
Manuel García Aldegunde, D. Dario A. Piñeiro López, D. Celestino Rodríguez 
González e D. Carlos Santiago López Sierra. 

Xustifica a súa ausencia D. Arturo Sobrado Castro. 
 
 Preside a Sesión o Sr. Alcalde D. Eladio Capón López, e actúa de Secretario en  

D. José López Castro. 
   
 Aberto o acto pola Presidencia, dase conta dos seguintes asuntos:   

 
 1º- LECTURA E APROBACIÓ� DO BORRADOR DA ACTA DA 
SESIÓ� CELEBRADA O DÍA  20  DE DECEMBRO DE  2010. 
 
 2º.-DECRETOS 249 A 272 A�O 2010 E 1 A 27 A�O 2011. 
 
 3º.-XUIZ DE PAZ (TITULAR SUSTITUTO) SOLICITUDES  
PRESE�TADAS E PROPOSTAS DE �OMEAME�TO. 
 

4º.-PROPOSTA DA ALCALDÍA SOBRE CELEBRACIÓ� DA  XIII 
“FEIRA DA TER�EIRA GALEGA”. 
 
 5º.- RECOÑECEME�TO EXTRAXUDICIAL �º 1 DE OBRIGAS, 
EXERCICIO 2010 , A PAGAR CO� CARGO Ó ORZAME�TO DO A�O 2011. 
  

6º.- FACTURAS FEIRAS DE A�O E DE MAIORES MAIO A�O 2010.  
 
7º.-CO�VE�IO DE COLABORACIÓ� E�TRE OS CO�CELLOS DE 

SARRIA, LA�CARA, O PÁRAMO, PARADELA E SAMOS PARA A 
PRESTACIÓ� DO SERVIZO DE I�FORMACIÓ� ÁS MULLERES E 
PROMOCIÓ� DA IGUALDADE, APORTACIÓ� ECO�ÓMICA A�O 2010. 

 
8º.-ESCRITO DA CO�FEDERACIÓ� HIDROGRAFICA DO MIÑO-SIL, 

SOBRE COMU�ICACIÓ� PRÓRROGA, EXPEDIE�TE DE AUTORIZACIÓ� 
PARA A EXECUCIÓ� DA OBRA “�UEVE LÍ�EA DE ALTA VELOCIDAD 
ORE�SE-MO�FORTE-LUGO.VARIA�TE DE PUEBLA DE SA� JULIÁ�. 
PLATAFORMA Y VÍA”. 

 



9º.-ORDE�A�ZA REGULADORA DA ADMI�ISTRACIÓ� 
ELECTRÓ�ICA (I��OVATE). 

 
10º.-ESCRITO  DO MI�ISTERIO DA PRESIDE�CIA SOBRE 

CO�VOCATORIA OFERTAS DE EMPREGO. 
 
11º.- PERSOAL: RECOÑECEME�TO DE TRIE�IOS: 
-ESCRITO DE JESÚS �ÚÑEZ FERREIRO 
-ESCRITO DE A�TO�IO SOBRADO CARBALLO.  

 
 12º.-SOLICITAR A CO�FEDERACIÓ� HIDROGRAFICA MIÑO-SIL A 
LIMPEZA DO CAUCE DOS RIOS DE TODO O TÉRMI�O MU�ICIPAL. 

 
13º.-MOCIÓ�S : 
DO SR. ALCALDE  SOBRE, SOLICITUDE A EXMA. DEPUTACIÓ� 

PROVI�CIAL DA MAQUI�ARIA DO PARQUE PROVI�CIAL PARA 
ARRA�XO DE ESTRADAS. 

- 
DO CO�CELLEIRO D. CARLOS FER�Á�DEZ DÍAZ, COMO 

VOCEIRO DO  T.E.G. PROPOÑE�DO  A  REALIZACIÓ� DE DIVERSAS 
OBRAS. 

 
14º.-ROGOS E PREGU�TAS.  

  
 1º- LECTURA E APROBACIÓ� DO BORRADOR DA ACTA DA 
SESIÓ� CELEBRADA O DÍA  20  DE DECEMBRO DE  2010. 
 Visto o borrador da acta da sesión celebrada o día vinte  de decembro de dous 
mil dez, este foi aprobado por unanimidade de tódolos asistentes. 
 
 2º.-DECRETOS 249 A 272 A�O 2010 E 1 A 27 A�O 2011. 
 Vistos os decreto Nº  249 a 272 correspondentes  ó ano 2010 e os decretos Nº 1 a  
27  correspondentes o ano 2011. 
 Por parte do Concelleiro D. Dario Antonio Piñeiro López, preguntalle ó 
Secretario si o Sr. Alcalde cobrou  por dietas. 
 Respostandolle o Sr. Secretario-Interventor que no último trimestre do ano e ata 
o día data o Sr. Alcalde non percibiu cantidade algunha en concepto de dietas ou 
quilimetraxe de arcas municipais. 
 O Pleno por unanimidade,  
 ACORDOU: darse por enterado do contido dos mesmos. 
 
 
 3º.-XUIZ DE PAZ (TITULAR SUSTITUTO) SOLICITUDES  
PRESE�TADAS E PROPOSTAS DE �OMEAME�TO. 
 Visto o escrito do Tribunal Superior de Xustiza de Galiza de data 15-11-2010, ó 
obxeto  de que se inicie  novo expediente para elexir Xuiz de Paz Titular e Substituto,  
no prazo de tres meses ,tal como establece o artigo 101.4 da Lei Organica 6/1985 de 1 
de xullo do Poder Judicial. 
 Dada conta do expediente  para o nomeamento de Xuíz de Paz Titular e 
Substituto de Láncara. 
 



 Visto que no B.O.P. Nº 297  de data 29-12-2010, se fixo pública a convocatoria, 
para estas prazas. 
 Visto que dentro de prazo se presentaron as seguintes solicitudes: 
 Xuiz titular: 
 -Dª María Lucita Vázquez López, provista del D.N.I.- Nº 33.7987.878-X, con 
domicilio en Praza da Constitución Nº 6, Pobra de San Xiao. 
 Xuiz substituto: 
 -Dª  Celia Sobrado Ventosinos, provista do D.N.I. Nº 76.570.106-R, con 
domiclio en Rúa Valdriz Nº 11, Pobra de San Xiao. 
 Sometido o asuntos a votación, o Concello Pleno, por unanimidade, 
 ACORDOU: 
 1º.-Elexir Xuíz de Paz titular deste Municipio a Dª Mª Lucita Vázquez López. 
 2º.-Elexir Xuíz de Paz substituto deste  Municipio a Dª Celia Sobrado 
Ventosinos. 
 3º.-Dar traslado deste asunto ó Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, e a cada 
un dos solictantes da praza. 
 4º.-Facultar ó Sr. Alcalde para levar a cabo tódolos  trámites relacinados con este 
asunto. 
 

4º.-PROPOSTA DA ALCALDÍA SOBRE CELEBRACIÓ� DA  XIII 
“FEIRA DA TER�EIRA GALEGA”. 

Vista a proposta do Sr. Alcalde, que di: 
 
 “DON ELADIO CAPÓN LÓPEZ, ALCALDE-PRESIDENTE DO CONCELLO 
DE LANCARA (LANCARA).- 
 
  E X P O N : Que o actual ano 2011 corresponde celebrar a XIII festa de 
degustación da “Terneira Galega” e IV da festas dos maiores, ó igual que se fixo nos 
últimos anos de  maneira ininterrumpida, propoñendo: 
 
 -Que para este eventos a carne se merque en Nova Frigsa e nas carnicerías que  
hai dentro do Concello, ó igual que se fixo o ano pasado. 
 -Sendo o resto de actuacións similares  as de  anos  pasados. 
 
 Solicitando a colaboración de tódolos Concelleiros para que este evento cada 
ano sexa máis relevante e repercuta en dar a coñecer o Concello e en  beneficio dos seus 
veciños. 
  
 E canto teño que propoñer ó Pleno, experando o apio unanime de tódolos grupos 
políticos do Concello, asi como súa colaboración, para organizar estas festas.” 
 

Polo Sr. Alcalde propón a seguintes datas para os actos para este evento. 
Día 1 feira da Terneira Galea. 
Día 2 comida de Terceira Idade. 
Aberto o debate por parte do Concelleiro D. Carlos Fernández Díaz, manifesta 

que non se utilice con carácter político esta feira  e que  axa máis control do gastos. 
Por parte do Concelleiro D. Carlos López Sierra propón  que axa unha  comisión 

donde esten representados tódolos partidos políticos. 
 
 



 
 
O Concelleiro Dario Antonio Piñeiro López, apoia a proposta de Carlos 

Fernández Díaz e de Carlos S. López Sierra. 
Por parte do Sr. Alcalde  manifesta que se vai facer igual que os outros anos que 

houbo feiras que coincidiron coas elección e fixeronse igual  cas outras. 
Tódolos grupos políticos estan de acordo que se celebre a feira ó igual que a 

comida da Terceira Idade, discrepando sobre a existencia ou non dunha comisión. 
Sometida a votación a creación  da comisión, obtense o seguinte resultado: 
Votos a favor: 5 (3 PSG-PSOE , 1 BNG e 1 do TEGA Carlos Fernández Díaz) 
Votos en contra:5 (4 do P.P. e 1 do TEGA Ricardo Núñez Valcárcel. 
Repetida a votación tal como establece o artigo 46 da Lei de Bases de Réximen 

Local, no parrafo 3 do apartado d). 
Votos a favor: 5 (3 PSG-PSOE , 1 BNG e 1 do TEGA Carlos Fernández Díaz) 
Votos en contra:5 (4 do P.P. e 1 do TEGA Ricardo Núñez Valcárcel). 
Quedando rexeitada a  creación dunha comisión ó decidir o  voto de calidade do 

Sr. Alcalde-Presidente. Quedando únicamente aprobada a organización da XIII  feira de 
ano Terneira Galega  e a IV comida da Terceira Idade. 

 
 5º.- RECOÑECEME�TO EXTRAXUDICIAL �º 1 DE OBRIGAS, 
EXERCICIO 2010, A PAGAR CO� CARGO Ó ORZAME�TO DO A�O 2011. 

 Vista a relación de facturas correspondente o exercico 2010, pendentes de pago: 
 

  FACTURAS MES DE �OVEMBRO: 
 
Imprenta Galicia, CIFF-270260-E, fac. nº 1003116/1, recibos de  
Servicios sociais  ............................................................................................ 133,20 
Moleskine, S.L.L.NIF:B27361955, fac. Nº 2.255, arquivadores e  
Almohadillas  ............................................................................................ 259,29 
Moleskine, S.L.L.NIF:B27361955, fac. Nº 2347, toner impresora  
Biblioteca  ............................................................................................ 426,48 
Sagón S.L., CIF:B-27044270, fac. nº 1001,especial de Láncara ................... 247,80  
Ofimatica Lugo S.L.,CIF:B-27117183, fac. nº B 9001854,  reparación máquina de 
escribir OLYMPIA ........................................................................................... 47,20 
Reboleira S.L., CIF:B-27014505, fac. nº 09-45, viaxes as praias ano 2010 
12.097,08- 5.540 recaudados)...................................................................... 6.557,08  
Reboleira S.L., CIF:B-27014505, fac. nº 09-46, excursión 3ª idade con  
5 autocarses  desde distintos puntos de Láncara  o Grove,Cambados e Santiago 
De  Compostela  ......................................................................................... 3.510,00 
Wurth, CIF:A-08472276, fac. nº 1184982, liquido limpiador manos, 
Laca,bridas,guantes, cinta e brocas ............................................................. 1.014,12 
Kleer-Kim SAL,CIF:A-80644701, fac. nº FAC/4780,  raticida ..................... 256,30 
Jorge Quinte  Suazo, CIF:34248006-V, fac. nº 787, reparación vehículo 
8201-FDD  ............................................................................................ 674,79 
Moleskine, S.L.L.NIF:B27361955, fac. Nº 2812, papelera,dossier uñero ..... 220,39 
Interdix Galicia, S.L., CIF:B27256874, fac. nº A/2010270, difución de  
Temas do Concelo en Galiciadigital ............................................................... 295,00 
Dunid, S.L., CIF B27111715, fac. nº 1968,traballos ordenaor de Gerardo 
Marcos e Julio Neira ....................................................................................... 140,54 
 



 
Canpesa, Canteira do Penedo S.A, CIF: A27005834, fac. nº 1089,  
Materiais  camiño de San Martin de Oleiros .................................................. 347,33 
Manuel A. Bande Rodríguez,CIF:33860818-B, fac. nº 1265, diversos 
Material oficina  ............................................................................................ 295,20 
Walter Vázquez Doval, NIF:33346400-B, fac. nº 16, materiais auga 
Lancara,parrillas Toldaos, traballos lavadero en Armea, etc. ..................... 3.037,32 
La Voz de Galicia, CIF:A-15000649, fac. nº P10/20030, anuncio 
Láncara deporte  ............................................................................................ 177,00 
Defensa Xurçidica en Europa, NIF:A-08055196, recibo nº 10044442, 
Póliza vehículo C3640At ................................................................................ 262,14 
J. Salvador Bande Rivas, CIF:33834608-K, fac. nº 101, varillas para 
Marquesina en Pousadela ................................................................................. 18,83 
 
 

 FACTURAS MES DE DECEMBRO: 
Manuel  López López, CIF: B-27145846, fac. nº 3657, arcos decorativos para 
Festa do Carmen en Lancara  ......................................................................... 885,00 
Manuel  López López, CIF: B-27145846, fac. nº 3657, arcos decorativos para 
Area recreativa de Puebla  .............................................................................. 495,60 
Limpergal,CIF:B-27141159,  fac. nº 15344, desatasco  13-12-10, rúa Orense 
A depuradora de augas residuais ................................................................. 1.103,30 
Imprenta Galicia,CIF:F-2702600-E, fac. nº 1003154, por axendas  
Concello  ......................................................................................... 1.654,70 
Margarita Iglesias Ventosinos NIF:76.599736F, fac. nº 17, caixas de  
Nadal  ......................................................................................... 1.839,38 
Café Bar Bigotes, CIF:33801726-Y, fac. nº 80, festas gastronómica 
De entroido  ......................................................................................... 1.155,60 
Construcciones y Montajes Electricos Santos  Hector, S.L., CIF-B27101450 
Fac. nº FR1000216, reparación avaría reeisor TV de Xunqueira ................... 224,20 
I.B. Gallegos S.C., NIF:J-27407642, fac. nº  14, peche de pista de  
Gallegos –Leirado........................................................................................... 295,00 
Ofimatica Lugo S.L.,CIF:B-27117183, fac. nº 9005391, copias HP color 
Laserjet 16-11-10 a 20-12-10 ......................................................................... 242,91 
Neumáticos Sarria, CIF:76615964-C, fac. nº 642, 2  CB 175/70TR1484T 
Para  1086GGY  ............................................................................................ 153,40 
Diz Cerviño Salvador, CIF:33858098M, fac. nº 729, honorarios mes de  
Decembro  ............................................................................................ 503,86 
Club Sarria X.R., CIF:G27164557, fac. Nº 1/10-11, 1º tri. Ximnasia 
Ritmica-curso 10/11 .................................................................................... 1.097,40 
Clinica Dental Dr. Villamarin, CIF-33836392-B, fac. nº 1558, suplido 
Jesús Nuñez (60% 160 ) ................................................................................... 96,00 
Saidas oficiais o porteiro mes de outubro, novembro e decembro ................... 38,19 
Ofimática Lugo S.L.,CIF:B-27117183, fac. nº 9005420, antivirus e  
Toner para orientador laboral ......................................................................... 261,98 
Ofimática Lugo S.L., ,CIF:B-27117183, fac. nº 9002121, reparación  
Impresora  orientador laboral ........................................................................... 42,48 
Arturo  Rivera Díaz, CIF:34220067T, fac. nº 320,materiais actividades 
Culturais,traballos en Gradin-Toirán,marquesinas Pousadela,etc, ................. 563,50 
 



 
 
Moleskine,S.L.L.NIF:B27361955, fac. Nº 3.112, postais de Nadal e 
Etiquetas  ............................................................................................ 776,56 
Juan C. Brea Méndez, CIF:76676776-R, fac. Nº 163, arranxo caldeira 
Concello  .............................................................................................. 67,26 
Foga, CIF:B-15490667, fac. nº 94008391, toner impresora  ......................... 175,50 
Cristaleria Monteiro CIF:B-27213446, fac. Nº 883, pechadora Polifuncional 
Campo da Feira   ............................................................................................ 135,70 
Sogama, CIF:A-15379803,fac. nº 4077, tratamento RU decembro ............ 5.375,05 
Reboleira S.L., CIF:B-27014505, fac. nº 65, viaxes escolas deportivas 
Futbol Sala temporada 2009-2010, torneo Nadal futbol sala e  
Gimnasia ritmica  ......................................................................................... 1.965,60 
Limpergal,CIF:B-27141159,  fac. nº 15751, recollida envases lixeiros 
Mes dedecembro  ............................................................................................ 300,00 
Terras do Miño, CIF:Q7755038-B,fac. nº 112, cuota ano 2010 ................. 1.202,02 
 
FACTURAS OBRADOIRO CO� CARGO Ó CO�CELLO: 
 
J. Salvador Bande Rivas,CIF:33834608-K, fac. Nº 68, porte caseta 
Neira Santalla  ............................................................................................ 141,60 
J. Salvador Bande Rivas,CIF:33834608-K, fac. Nº 76, materias escola 
Santalla e portes  ......................................................................................... 1.974,14 
Celso Miguez, CIF:A-36005718, fac. nº 9 22156, pitura blanca ................... 158,70 
J. Salvador Bande Rivas,CIF:33834608-K, fac. Nº 82, diverso material 
Para reforma  Concello ................................................................................... 951,08 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF:34.220.067-T, fac. nº 212, diversos 
 materiais  ......................................................................................... 1.386,35 
Electro-Stocks, NIFB-64471840, fac. nº 1100917201, material electrico .. 1.331,15 
Villafiz, CB, CIF:E-27320332, fac. nº 0,19, materiais obra de Santalla ........ 717,02 
Construcciones Villafiz, CB, CIF:E-27228543, fac. nº 0,14, portes para 
Llevar encofrados de Carracedo a Santalla ...................................................... 59,00 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF: 34220067-T, fac. nº 240, diversos 
Materiais colexio de Santalla .......................................................................... 321,00 
Edi-Mar editores,S.L., CIF:B-82054099, fac. nº YM-06/22721,libros 
Albañilería  ............................................................................................ 131,00 
Hnos Fernández Salgado, S.L. CIF:B-27017656, fac. nº 10/37, maderia 
Porta para Santalla .......................................................................................... 200,60 
J. Salvador Bande Rivas,CIF:33834608-K, fac. Nº 111, materias reforma 
Concello  ......................................................................................... 1.500,59 
Canteras do Penedo S.A., CIF:A-27005834, fac. nº B/1088, area obra de 
Santalla  ............................................................................................ 174,37 
Jorge Carballal Anido,CIF:33814460-K, fac. nº 24, porte de area para  
Santalla  ............................................................................................ 236,00 
Cepsa,CIF:A-80298896,fac. nº 3854530H, gasoleo obra de Santalla .............. 30,00 
Manuel A. Bande Rodríguez, CIF:33860818-B, fac. nº 1262, 20 reglas ......... 20,00 
Mármoles Adrio S.L., CIF:27290758, fac. nº 1064 grissal de 2 cm .............. 625,29 
Torvar S.L.U. CIF:B-27044148, fac. Nº0A/4930, aluguerPuntal de 6 ............ 54,62 
 
 



 
J. Salvador Bande Rivas,CIF:33834608-K, fac. Nº 127, diverso material ..... 348,69 
Canteras do Penedo S.A., CIF:A-27005834, fac. nº B/1137,  materiais 
Colexio de Santalla ......................................................................................... 197,05 
Villafiz, CB, CIF:E-27320332, fac. nº 0,23,  materiais,obra de Santalla ....... 789,99 
Construcciones Villafiz, CB, CIF:E-27228543, fac. nº 0,18, levar caseta 
Santalla-Neira  .............................................................................................. 70,80 
M.P. Luz Vazquez, Vázquez Asociados, CIF:33.783.744-X, fac. nº 31,  
Chalecos multibolsillo ...................................................................................... 61,03 
Prefabricados y Hierros Touron, S.L., CIF:B-27154913, fac. nº FV1/430,  
Malla para obra de Santalla ............................................................................ 472,63 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF:34.220.067-T, fac. nº 266,materias  
colexio Santalla  ............................................................................................ 198,15 
Celso Miguez, ,S.A. CIF:A-36005718, fac. nº 9 27410, pinturas .................. 145,34 
Kleer-Kom SAL, CIF;A-80644701, fac. Nº 4856, pinturas ........................... 549,23 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF:34.220.067-T, Fac.  Nº 322  
Diversos materiais .......................................................................................... 148,15 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF:34.220.067-T, fac. nº 323, 
 guantes nitrilo  .............................................................................................. 93,00 
Arturo Rivera,Comercial Luseiro, NIF:34.220.067-T, fac. nº 324, diverso 
Material  ............................................................................................ 483,45 
DUNID,S.L. CIF: B-27111715, fac. nº 2208, servizos informáticos ............. 106,42 
Prefabricados y Hierros Touron, S.L., CIF:B-27154913, fac. nº FV 1/470,  
Ferro obras de Santalla ..................................................................................... 17,05 
Torvar, S.L.U., CIF: B-27044148, fac. nº 0A/5388, aluguer puntal  de 6........ 21,29 
Cepsa,CIF:A-80298896, fac. nº 3854590H, gasoleo  obra Santalla ................. 82,65 
Antonio Grandas, S.L., CIF:B-27187830, fac. nº FV/5972,  materiais obra 
Santalla  ............................................................................................ 303,26 
 Vistos os informes do Secretario, que din: 
 
          “ EXPEDIE�TE: RECOÑECEME�TO EXTRAXUDICIAL FACTURAS 
A�O 2010 CO� CARGO O ORZAME�TO 2011. 
 Como Secretario-Interventor emito o seguinte 
 
   I � F O R M E: 
 1º.-Tódalas facturas foron registradas no rexisto xeral do Concello dende o 18 de 
novembro ata o día da data. 
 2º.-Como se pode comprobar hai facturas de datas moi atrasadas, que incluso se 
registraron no ano 2011, esto supon dous inconvientes: 
 a) Algunhas facturas de presentalas dentro do exercicio 2010, podianse 
recoñecer e pagar con cargo ao exercicio 2010. 
 b) Este funcionario ten a obriga derivada de Intervención, pero non a de 
averiguación ou policía, polo que pode haber facturas duplicadas inda que procura 
evitalo en todo o que sexa posible. 
 3º.-Tódalas facturas deben ter os albarans ou justificantes de entrega aisnados e 
ser orixinais. 
 4º.-Esto retrasa considerablemente a labor de Intervención, desajustes contables 
dentro do orzamento, etc. 
  
 



 5º.-Considero que as empresas deberían registrar as facturas no rexistro do 
Concello unha vez o mes, polo que o retraso como moitos sería de 30 días, e non 3 ou 4 
meses como e o caso que nos ocupa. 
 6º.-A efectos de morosidade, contemplase a data de rexistro de entrada e non o 
da data da factura. 
 Esto é todo canto teño que informar ó respecto, propoñendo que se esixa a 
tódalas empresas suministradoras que facturen mensualmente, e en caso contrario deixar 
de traballar coas mesmas ou tormar outras determinacións que consideren máis 
convintes. 
 
 Ó non ser este informe vinculante o Pleno pode acordar aquello que máis 
convinte considere ó respecto ou solicitar outros informes. 
 Láncara a 16 de febreiro de 2011.” 
 
 “INFORME DE SECRETARÍA-INTERVENCIÓN, sobre facturas a 
recoñecer do Obradoio de Emprego, con cargo ó orzamento 2011. 
 
 1º.-A aportación municipal de Fondos Propios e de 6.000,00 €  por fase. 
 
 Na 1ª fase o Concello aportou máis de 9.000,00 €, que xa estan aprobadas e 
pagadas as facturas. 
 
 2º.-O recoñecemento estraxudicial das facturas da 1ª fase ascende a 14.100,69 €, 
con fondos propios, o que supon un desfase de máis de 17.100,00 € 
 
 3º.-Considero que o control no gasto debese ter  en conta, xa que canto máis 
desviación positiva  haxa, restan poder para afrontar outras obras ou servizos. 
 
 4º.-Debese ter en conta que o Concello este ano recibirá 95.000 € de menos do 
Fondo Estatal, como xa ten coñecemento o Pleno. 
 
 5º.-Si os ingresos baixan, debese de moderar o gasto, xa que en caso contrario 
alguns servizos básicos pode que se teñan que deixar de  prestar. 
 
 
 Esto é todo canto teño que informar ó respecto. 
 
 Ó non ser este informe vinculante o Pleno pode acordar aquelo que mías 
convinte considere ó respecto ou solicitar outros informes. 
 
 Láncara a 16 de febrerio de 2011”. 
 
 
      Aberto o debate, por parte do voceiro do PSG-PSOE D. Dario A. Piñeiro López  
manifesta que  hai moitas facturas que se deberan aprobar na última Xunta de Goberno 
Local, ó igual que  fixo el cando estivo de Alcalde. 
       Por parte do Sr. Secretario manifestase que o retraso na presentación de facturas e 
sobre todo a finais de ano perxudica gravemente a labor de control de facturas, xa que  
 
 



como dice no seu informe as cantidades máis elevadas das facturas que van neste 
recoñecemento había consignación orzamentaria no exercicio 2010, pero non pudieron 
ser recoñecidas xa que se presentaron no actual exercicio 2011, e esto non beneficia a 
ninguen xa que de pouco vale ter un remanente de Tesorería positivo elevado e logo 
estar recoñecendo facturas con cargo ó exercicio seguinte, esto é duplicar o traballo e no 
referente a que se deberan aprobar máis facturas, ralmente debe haber cinco ou seis 
facturas que estan presentadas dentro do ano 2010, e antes da Xunta de Goberno Local e 
si non foron aprobadas foi porque lles faltaba algún documento:albaran,signatura, etc., 
ante a insitencia do Concelleiro Dario A. Piñeiro López, por parte do Secretario-
Interventor dase lectura  as datas dos  rexistros de entrada de tódalas facturas., 
comprobandose que a maioria das facturas foron rexistradas despois da data da última 
Xunta de Goberno Local, e  en máis dun 50% rexistradas no actual ano. 

O Pleno por unanimidade, 
 
ACORDOU: 

 
 1º.-Prestar aprobación ó recoñecemento extraxudicial de crédito nº 1/2011, por 
importe  de  38.570,20 €, facturas Concello e 14.100,69 € facturas  con cargo ó 
presuposto do exercicio 2011. 
 2º.-Pagar estes gastos de forma preferente con cargo ó presuposto do exercicio 
2011. 
 3º.-Comunicarlles as empresas suministradoras que deben facturar 
mensualmente e que os albarans deben ser orixinais e numerados. 
 

6º.- FACTURAS FEIRAS DE A�O E DE MAIORES MAIO A�O 2010.  
Vistas as facturas da feira de ano de: 
José M. Cela Quiroga, Hermanos Rey C.B. CIF:J-27383918, fac. 
 nº 5, 4 comidas ..................................................................................... 37,12 
Pulpería Cancelita, CIF:76615844-S, fac. nº 27, 180 comidas ........ 1.555,20 
Reboleira S.L., CIF:B-27014505, fac. nº 12-66/2010, postes día  
Festa  maiores e festa de entroido ....................................................... 712,80 
Por parte do Concelleiro Dario A. Piñeiro López, ponse de manifesto que hai 

que facer un control dos vales. 
Respostandolle o Sr.  Alcalde, que se fixo  control dos vales. 
 
O Pleno por  unanimidade 
 
ACORDOU: 
Prestar aprobación a ditas facturas e pagalas con cargo ó orzamento do 2011. 
 
7º.-CO�VE�IO DE COLABORACIÓ� E�TRE OS CO�CELLOS DE 

SARRIA, LA�CARA, O PÁRAMO, PARADELA E SAMOS PARA A 
PRESTACIÓ� DO SERVIZO DE I�FORMACIÓ� ÁS MULLERES E 
PROMOCIÓ� DA IGUALDADE, APORTACIÓ� ECO�ÓMICA A�O 2010. 

Visto o convenio de colaboración servizo de información ás mulleres e 
promoción da igualdade, suscrito polos Concello de Láncara, O Páramo, Paradela e 
Samos. 

 
 



Visto o escrito do Concello de Sarria que tivo entreda neste  Concello o día 20-
01-2011. 

Vista a claúsula quinta de dito convenio, que establece que este Cocenllo lle 
correspondente aportar  para o funcionamento deste servizo 1.500,00 € ó Concello de 
Sarria. 

O Pleno por unanimidade, 
ACORDOU: 
1º.-Prestar aprobación o convenio de colaboración servizo de información ás 

mulleres e promoción da igualdade, correspondente  ó ano 2010. 
2º.-Aborar  ó Concello de Sarria 1.500,00 € polos gastos derivados da presencia 

da técnica do CIM, con cargo ó orzamento do 2011. 
 
8º.-ESCRITO DA CO�FEDERACIÓ� HIDROGRAFICA DO MIÑO-SIL, 

SOBRE COMU�ICACIÓ� PRÓRROGA, EXPEDIE�TE DE AUTORIZACIÓ� 
PARA A EXECUCIÓ� DA OBRA “�UEVE LÍ�EA DE ALTA VELOCIDAD 
ORE�SE-MO�FORTE-LUGO.VARIA�TE DE PUEBLA DE SA� JULIÁ�. 
PLATAFORMA Y VÍA”. 

Vista a comunicación de prórroga  do expediente de autorización para a 
execución da obra “Nueva Línea de Alta Velocidad Orense-Monforte-Lugo. Variante de 
la Puebla de San Julián. Plataforma y Vía”, en los ríos Sarria, Neira, Tórdea y 
Mazandán, en los TT.MM de Sarria, Láncara. O Páramo y o Corgo (Lugo). 

O Pleno por unanimidade deuse por enterado do cotido de dito escrito. 
 
9º.-ORDE�A�ZA REGULADORA DA ADMI�ISTRACIÓ� 

ELECTRÓ�ICA (I��OVATE). 
Visto o borrador da ordenanza reguladora da Administración electrónica 

(Innovate), que consta de  41 artigos a disposición adicional e unha disposición final. 
O Pleo por unanimidade, 
ACORDOU: 
1º.-Prestar aprobación provisoria a dita ordenanza. 
2º.-Expoñela ó público no B.O. da Provincia polo período de 30   días, para la 

prersentación de reclamación e suxerencias. 
3º.-Para o caso de non se formulen reclamacións  ou  sugerencias quedará 

aprobada definitivamente. 
 
10º.-ESCRITO  DO MI�ISTERIO DA PRESIDE�CIA SOBRE 

CO�VOCATORIA OFERTAS DE EMPREGO. 
Visto o escrito do Ministerio da Presidencia sobre información relativa as 

convocatorias de prazas e postos de traballo, forma de tramitación e convocatorias, así 
como modelos 

O Pleno  dese por enterado do  contido de dito escrito. 
 
11º.- PERSOAL: RECOÑECEME�TO DE TRIE�IOS: 
-ESCRITO DE JESÚS �ÚÑEZ FERREIRO. 
Visto o escrito presentado por D. Jesús Núñez Ferreiro, polo que solicita o 

recoñecemento de 8 trienios, que cumpre o 02-02-2011. 
Visto que os trienios surten efecto económico o día primeiro do mes seguinte ó 

que se cumpren os trienios. 
 
 



 
 
O Pleno por unanimidade, de tódolos asistentes. 
ACORDOU: 
1º.- Recoñecer o 8 trienio  a D. Jesús Núñez Ferreiro,con efectos do 01-03-2011, 

incrementando as  retribucións na cuantía mensual de  13,47 €, incluidas as pagas 
extraordinarias. 

2º.-Dar traslado deste acordo ó interesado e a xestoría, encargada e confeccionar 
as nóminas. 

 
-ESCRITO DE A�TO�IO SOBRADO CARBALLO.  
Visto o escrito presentado por D.Antonio Sobrado Carballo , polo que solicita o 

recoñecemento do 2º e 3º  trienios, que cumpriu o 2º trienio  o 18-04-2008 con efectos  
01-05-2008 , a razón de  13,15 €  e o 3 trienio  18-04-2011 con efectos 01-05-2011, a 
razón de 13,47 € 

 
O Pleno por unanimidade, de tódolos asistentes  
ACORDOU: 
1º.- Recoñecer a D.Antonio Sobrado Carballo o 2º e 3º  trienios, que cumpriu o 

2º o 18-04-2008 con efectos  01-05-2008 , a razón de  13,15 € , total ano 2008:131,50 € 
, 2009 a razón de 13,41, total :187,75; ano 2010 13,47 €, total 188,58 € , e 13,47 € 
correspondentes  o mes de xaneiro de 2011, e o 3º trienio  18-04-2011 con efectos 01-
05-2011, a razón de 13,47 € 

 
2º.-Dar traslado deste acordo ó interesado e a xestoría, encargada de 

confeccionar as nóminas. 
 
 No referente a petición de recoñecemento dos trienios dende que se creou a 
praza ata o 23-06-1998. 
 Por parte do Sr. Alcalde manifesta que non o considera correcto o ter diversos 
contratos con distintas funcións, ademáis a consulta feita o Consultor non aclarou nada 
concreto. 
 Por parte do Concelleiro D. Dario A. Piñeiro López manifesta que si se trai o de 
Antonio Sobrado Carballo se debía traer o de Marcos  Vázquez Marey. 
 Informase polo Sr. Secretario que si  o consideran oportuno que se pode deixar 
pendente para tratar no próximo  Pleno, non obstante son caso distinto, xa que a praza 
de Antonio Sobrado Carballo está pagada con fondos propios e a de Marcos Vázquez 
Marey con unha subvención o 100%, si se lle recoñece o trienio a Marcos hai que ver o 
desglose que  se fai, baixar sueldo e  poñer trienios, posiblemente sexa máis interesante 
para o traballador recoñecerlle os trienios. 
 Sometido o asuntos a votación: 
 Por parte do equipo de Goberno (4  P.P e 1 do TEGA) rexeitan a petición. 
 Abstendose en base a que e un  asunto do equipo de goberno (3 do PSG-PSOE , 
1 do TEGA e 1 do BNG) 
 
 
 
 
 
 



 
 12º.-SOLICITAR A CO�FEDERACIÓ� HIDROGRAFICA MIÑO-SIL A 
LIMPEZA DO CAUCE DOS RIOS DE TODO O TÉRMI�O MU�ICIPAL. 

Vista a proposta do Sr. Alcalde que di: 
 “Que en el presente año como consecuencia de los temporales de lluvia  de 
principios de enero 2011  se produjeron muchos daños derivados de las riadas, 
agravadas en casi su totalidad por el desbordamiento de los ríos (Sarria, Neira, Armiela, 
así como los afluentes de estos) . 
 
 Muchos de estos efectos se pudieron evitar si el  cauce de estos ríos estuvieran 
limpios tanto de ramas, árboles caídos sobre el cauce de los mismos.  
 
 Al ser la Confederación Hidrográfica Miño-Sil el Organismo responsable del 
cauce de los ríos  y por consiguiente este Ayuntamiento no tener ninguna facultad ni 
atribución sobre los mismos.  
 
 Es por lo que propongo al Pleno: 
 1º.-Instar a la Confederación Hidrografica Miño-Sil para que durante el año 
2011 y a poder ser antes de que llegue el próximo invierno los cauces de los ríos que 
transcurren por el Término Municipal de Láncara sean limpiados adecuadamente y de 
forma especial se eliminen todas las ramas, troncos y maleza natural que hay en los 
mismos, al objeto de evitar hechos y daños similares a los producidos en el mes de 
enero y que en un 80% o mas fueron derivados de la falta de limpieza del cauce de los 
ríos. 
 
 2º.-Esperando el apoyo unánime de todos los grupos políticos que componen 
esta Corporación. 
 
 Es cuanto tengo que exponer al Pleno”. 

 
Visto que moitos dos danos derivados das inundacións, por desbordamento dos 

ríos, dentro do Término  Municipal de Láncara, evitaríanse  si os cauces dos mesmos 
estivesen limpos, limpeza que se debería facer anualmente. 

O Pleno por   unanimidade 
 
ACORDOU:  
 
Prestar aprobación a proposta e remitir certificación deste acordo a 

Confederación Hidrografica do Miño-Sil. 
 
13º.-MOCIÓ�S : 
DO SR. ALCALDE  SOBRE, SOLICITUDE A EXMA. DEPUTACIÓ� 

PROVI�CIAL DA MAQUI�ARIA DO PARQUE PROVI�CIAL PARA 
ARRA�XO DE ESTRADAS. 

Vista a Moción do Sr. Alcalde sobre, solicitude a Exma. Deputación Provincial 
da maquinaria do Parque Provincial para arranxo de estradas. 

Visto que durante o exercicio 2010, esta Alcaldía fixo a petición ó Presidente da 
Excma Deputación, sen que concedera o solicitado nin contestara a dita solicitude . 

 
 



 
Por parte do Concelleiro do BNG considera que esta moción é política e por 

conseguinte non  lle parece normal que se solicite esto en vísperas de eleccións. 
Por parte do   Voceiro do PSG-PSOE,  di que  o seu grupo vai apoiar esta 

moción,e eu falarei persoalmente com Presidente para que a conceda, pero que el lle 
gustaría ver a solicitude da entrevista  co Presidente da Deputación  así como a 
solicitude da  maquinaria. Tamen quere recordarlle que o ano pasado renuncióu a 
200.000 €, que os tiña concedidos o representante do BNG. 

Por parte do Sr. Alcalde manifesta que non hai un xustificante, senon tres, no 
referente os 200.000 € era para unha obra que o Concello tiña que poñer 370.000 €  

 
O Pleno por unanimidade 
 
ACORDOU: Prestar aprobación a dita moción. 
 
DO CO�CELLEIRO D. CARLOS FER�Á�DEZ DÍAZ, COMO 

VOCEIRO DO  T.E.G.A. PROPOÑE�DO  A  REALIZACIÓ� DE DIVERSAS 
OBRAS. 

Vista a moción epigrafiada , que copiada literalmente di: 
“MOCION A ALCALDIA PRESENTQADA POLO CONCELLAL D. 

CARLOS FERNANDEZ DIAZS EN REPRESENTACIÓN DO GRUPO MUNICIPAL 
DE TERRA GALEGA DE LANCARA. 

 
En Láncara a 16-02-2011, e ante a proximidade do fin da presente lexislatura, 

propón que se realicen unha serie de obras que considero deben quedar rematadas neste 
período de goberno. 

.-Aumento da capacidade dos quentadores de agua quente das duchas do 
pabellón municipal de deportes, xa que según queixas recibidas polos usuarios do 
mesmo, os ultimos que usan as duchas, teñeno que facer en auga fria, xa que os actuais 
tanques son demasiado pequenos e acabase a auga quente antes de dar todo o servicio 
necesario, e según moitos usuarios, xa foi reclamado en multiples ocasións os distintos 
representantes de cultura e deportes e ainda non se solucionou o problama e dada a 
cantidade de usuarios que ten o pabellón e de xustiza mellorar esta prestación. 

 
.-Propoñemos que se leve a cabo por parte do Concello as xestións necesarias 

para o repintado dos pasos de peons, xa que existen moitos no concello que estan 
prácticamente borrrados, e son de difícil visión para os usuarios das estradas, sobre todo 
os días de choiva. 

 
.-Facer un estudio sobre a viabilidade de adquisición directramente ou cas 

saubvencións que se podan conseguir, por parte do concello, de un camión de pequeño 
tonelaxe con pluma incorporada e caixa basculante, co que se evitaria facer 
contratacións externas para moitas obras menores e poderíamos facilitar un mellor 
servicio os cidadans, e actualmente, aproveitaríamos moito mellor os traballadores 
subvencionados pola Deputación de Lugo”. 

 
 
 
 
 



 
Despois de ser lida integramente polo Sr. Secretario. 
Esta moción tratase por puntos separados. 
O  Sr. Alcalde comenza a dar explicación ó contido da moción manifestase que  

comenza polo último punto  e que no referente o camión  considera que non é necesario, 
nin o momento oportuno, porque se trata dun camión de baixo tonelaxe e cunha pluma. 
Porque o servizo de mantemento de alumeados temolo contratado  e para outras 
necesidades o camión de incendios ten un cesto, polo que considera que non e o 
momento adecuado nin hai necesidade de mercar o camión. 

No referente a señalización dos pasos de peatons manifesta que estivo en 
contacto co  enxeñeiro responsable das estradas e travesias da Consellería de Medio 
Ambiente do Territorio e Infraestructuras,co Xefe de Estradas de Lugo, Sr. Pallares, que 
puxo de manifesto que si se recibía a Rúa Benigno Quiroga pintaba de forma gratuita 
tódolos pasos de peóns que hai na Puebla, pero que quere preguntar ó Sr. Alcalde  
sainte, sobre un escrito de incidencias que obra na Delegación. 

Contestandolle por parte de D. Dario A. Piñeiro López que foron as deficiencias 
dos entronque a rede de sumidoiros en Agreimunde, pero que cree que están 
solucionadas, non obstante que se debe mirar. 

No referente os quentadores do Polideportivo é un tema que leva Andres que é 
Concelleiro de Deportes , Cultura e Educación  quen o debe explicar. 

Por parte de Andres Caballero López  manifesta que lle parece ben que por parte 
de Carlos se meta no traballo dos demáis e que non lle parece ético que sin consultarlle 
nada, se presente esta moción xa que  eu son o Concelleiro de Cultura,Deportes e 
Educación e nunca me metín na labor de obras, non obstante inda que non se lle 
consultou nada considera que é necesario. 

Por parte de Carlos manifestase que si hai un Polideportivo e se está usando  por 
moita xente é necesario adecuar os quentadores.Contestandolle  Andres que dice que 
esta totalmente de acordo no que di, pero non na maneira da facelo. 

Sometida a moción a votación por puntos, o Pleno, 
ACORDOU: 
No referente ó punto 1º  quentadores, por unanimidade prestar aprobación ó 

mesmo, e solicitar de ser posible subvencións para estes fins  tanto a Excma Deputación 
como a Xunta de Galicia. 

No referente o pintado dos pasos de peóns, previa comprobación de que as 
deficiencias estan arranxadas, acordouse  por unanimidade recibir a obra Rúa  Benigno 
Quiroga, condicionado a que se nos pinten tódolos pasos de peóns de Pobra de San 
Xiao. 

E no referente o punto terceiro adquisición dun camión con pluma, sometido a 
votación, obstense o seguinte resultado: 

Votos a favor: 5 (3 PSG-PSOE , 1 BNG e 1 do TEGA Carlos Fernández Díaz) 
Votos en contra:5 (4 do P.P. e 1 do TEGA Ricardo Núñez Valcárcel. 
Repetida a votación tal como establece o artigo 46 da Lei de Bases de Réximen 

Local, no parrafo 3 do apartado d). 
Votos a favor: 5 (3 PSG-PSOE , 1 BNG e 1 do TEGA Carlos Fernández Díaz) 
Votos en contra:5 (4 do P.P. e 1 do TEGA Ricardo Núñez Valcárcel. 
Quedando rexeitado o punto terceiro da moción polo  voto de calidade do Sr. 

Alcalde-Presidente.  
 
 
 



 
14º.-ROGOS E PREGU�TAS.  

 ROGOS: 
 Polo Concelleiro D. Dario A. Piñeiro López  roga  que como consecuencia do 
tratado no  anterior Pleno o preguntar polos paneis informativos roga que se lle de  
traslado da licenza municipal para  o panel da propaganda da Casa Grande, tal como 
afirmou nese pleno o Concelleiro Andres Caballero. 
 Respostandolle Andres que el non dixo que houbera licenza,  que se executara 
conforme ó acordo  Plenario coas medidas regulamentarias. 
 Acto seguido Dario roga que se lle  deixe  a cinta dese  Pleno. 
 Respostandolle o Secretario que esta documentación non se pode sacar da Casa 
Consistorial o ser material que debe ser  custodiado, podendo pasar a escoitala cando 
considere oportuno. 
 O Concelleiro D.Carlos Fernández Díaz  roga   ó Pleno completo que se 
traballe polo Concello, que non se goberne nas tabernas e que se traballe con seriedade. 
 
 PREGU�TAS: 
 O Concelleiro D. Carlos  S. López Sierra,  preguntalle ó Sr. Alcalde pola 
reunión co Conselleiro D. Agustin Hernández, como esta a obra de Pobra-Láncara. 
 Respostalle o Sr.  Alcalde que xa hai orzamento, que se  recolle un ponte novo 
en Valdriz e outro en Neira de Cabaleiros, que xa veu unha empresa facer calicatas e 
que próximamente se comenzará co tema das expropiacións. 
 Polo Concelleiro D. Dario A. Piñeiro López  pregunta ¿Qué pasa coa pasarela?. 
 O Alcalde manifesta que o venres quedou de vir a empresa cunha grua para 
colocala. 
 Manifestando o Concelleiro D. Dario A. Piñeiro López quen se vai facer cargo 
destes gastos. 
 O Sr. alcalde manifesta que todos estos gastos os vai pagar a empresa. 
 Polo Concelleiro D. Dario A. Piñeiro López  pregunta ¿Cómo está a obra de 
Internet Rural, xa que non esta rematada e pode estar fora de prazo?. 
 Por parte do Secreario informase que a obra foi certificada dentro do ano 2010, e 
antes de que rematara o prazo o 31-12-2010, remitiuse toda a documentación a Madrid, 
descoñecendo neste intre si se  reclamara algunha documentación complementaria.  
 

E non habendo máis asuntos que tratar dase por rematada a sesión, por orden do 
Sr. Alcalde, sendo as  vinte e unha  horas dez minutos, estendéndose a presente acta que 
como Secretario, certifico. 
 
  


